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     غلامحسین لطفی، بازیگر سینما و تلویزیون 
گفت: در حال حاضر پیشنهادات بسیار برایم 
کم است، سال جدید نسبت به گذشته کم کار تر 
هم شده ام و این ناامید کننده است. البته اینکه 
من کم کار هستم تقصیر خودم نیست، وقتی 
پیشنهادی خوب مطرح نمی  شود چرا باید کار 
کرد؟. غلامحسین لطفی درباره پیشنهادات خود 
در عرصه بازیگری بیان داشت: باور کنید که دیگر 
امیدی به حضور در بازیگری ندارم، دیگر سنی از 
من گذشته و نقش های خوب هم که برای سنین 

بالا نوشته نمی شود. پس چرا باید بی دلیل دل 
خودم را خوش کنم که بالاخره یک پیشنهاد خوب 
خواهد رسید. لطفی با نقد دستمزد پایین بازیگران 
پیشکسوت اضافه کرد: می شنویم که یک فیلم با 
هزینه های میلیاردی ساخته می شود، اما وقتی 
موقع دستمزد بازیگران پیشکسوت می رسد همه 
از نداری می گویند و تهیه کننده تمام تلاش خود را 
می کند که کمترین پول را به ما بدهد. این اتفاق به 
نوعی توهین به بازیگران پیشکسوت است. وی با 
اشاره طلب خود از بسیاری از پروژه هایی که در آنها 

بازی کرده؛ افزود: باور کنید تعداد کسانی که از آنها 
طلب دارم از دستم در رفته است، تا دلتان بخواهد 
چک برگشتی انبار کرده ام، حتی از پروژه هایی 
که در زمان خود معروف مطرح بودند و خوب هم 
دیده شدند هم طلب سنگین دارم که پرداخت 
نمی شود. وی در همین راستا ادامه داد: من برای 
کارم ارزش زیادی قائل هستم، اما دعوت به کار با 
دستمزد ٣٠ سال پیش توهین به هنرمند است. 
ما هنرمندان به این دلسوزی ها نیازی نداریم 
در حالی که بسیاری از دوستانم هم با وجود 
تحصیلات آکادمیک در رشته کاری و تجارب 
خوب از فضای کار به دور مانده و به مشاغل دیگری 
مشغول هستند، اما برخی افراد به واسطه روابط و 
آشنایی ها هنرمند شده اند. لطفی با اشاره به لزوم 
حضور مشاور حقوقی قضائی در کنار بازیگران 
خاطرنشان کرد: به نظر من حضور چنین مشاوری 
لازم است زیرا گاها ما از ناآگاهی خودمان ضربه 
می خوریم، گاها شاید با یک جمله بتوان قرارداد را 
به نحوی تنظیم کرد که هیچکدام از طرفین ضرر 
نکنند، اما اینگونه نمی شود و ما شاهد آن هستیم 
که در اکثریت مواقع هر دو سمت قرارداد ناراضی 

هستند.

  »عبدا... روا« 
عازم قطر می شود

 »معیریان«
 پروانه ساخت را گرفت

 »شادروان« در جشنواره 
»بانکوک«

 فیلم سینمایی »شادروان« به کارگردانی 
جشنواره  رقابتی  بخش  به  نمازی  حسین 
بین المللی فیلم بانکوک تای راه یافت. فیلم 
سینمایی »شادروان« به کارگردانی حسین 
نمازی و تهیه کنندگی عباس نادران که پخش 
بین الملل آن برعهده مرکز بین الملل سوره 
است، در بخش رقابتی هشتمین دوره جشنواره 
بین المللی فیلم بانکوک تای به نمایش درخواهد 
آمد. هشتمین دوره این جشنواره، ۲٣ تا ۲۶ 
اکتبر برابر با یکم تا چهارم آبانماه سال ۱۴٠۱در 
شهر بانکوک کشور تایلند برگزار می شود. بیش 
از ۱۶٠٠ فیلم به این جشنواره که سالانه هزاران 
نفر به تماشای فیلم هایش می نشینند، ارائه شده 
است و در بخش رقابتی آن بسیاری از حامیان 
مالی صنعت سینمای جهان حضور دارند. 
فیلم سینمایی »شادروان« دومین اثر حسین 
نمازی در مقام کارگردان است که پیش از این 
در چهلمین دوره جشنواره فیلم فجر حضور 
داشت و برنده سیمرغ بهترین چهره پردازی در 
این دوره جشنواره شد. پخش بین الملل این فیلم 

سینمایی برعهده مرکز بین الملل سوره است.

در نیمه نخست ۱۴۰۱
۲۰۶۸ کنسرت برگزار شد

در نیمسال نخست سالجاری، ۸۸۶ عنوان 
اجرای صحنه ای با ۲٠۶۸ اجرا، از وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی مجوز گرفته اند و اجرا کردند. 
دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
اعلام کرد: در نیمسال نخست سالجاری، ۸۸۶ 
عنوان اجرای صحنه ای با ۲٠۶۸ اجرا، از وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی مجوز گرفته اند که از 
این تعداد، ۴٠۶ اجرای صحنه ای مربوط به دفتر 
موسیقی و مابقی مربوط به استان های کشور بوده 
است. با توجه به این که مجوز اجرای صحنه ای 
از  با ظرفیت کمتر  موسیقی در سالن های 
۱۲٠٠ نفر به ادارات کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
استان ها تفویض شده است، استان هایی که دارای 
اجرای صحنه ای بیشتری بوده اند، عبارتنداز: 
اصفهان ۲۱۸، آذربایجان شرقی ۱۷۱، اردبیل 
۱۵۷، فارس ۱۶۲، گیلان ۲٠٣، مازندران ۱۸۶، 
کرمان ۷٣، گلستان ۴۷، البرز ۴٣، کردستان 
٣۷، یزد ٣۷، آذربایجان غربی ۴۲، خوزستان ٣۲، 
بوشهر ٣٠، سمنان ۲۸، سیستان وبلوچستان ٣۲، 
هرمزگان ٣۱، همدان ۲٣، قزوین ۲٠ و.... البته 
قابل ذکر است این آمار از آغاز سالجاری تا قبل از 
ماه های محرم و صفر بوده، در روز های پیش رو، 

آمار اجرا ها اطلاع رسانی می شود.

 عبدا... روا و محمد میر به عنوان 
مجریان حاضر در استودیوی شبکه 
ورزش مستقر در قطر برای ویژه برنامه 
جام جهانی۲٠۲۲ انتخاب شدند. 
این ویژه برنامه از چهار استودیو در 
تهران، قطر، سواحل خلیج فارس و 
استودیو خبر، روی آنتن می رود. پوریا 
ملک آبادی تهیه کننده بیان کرد: 
محمد میر و عبدا... روا به زودی عازم 
قطر خواهند شد و اجرای استودیوی 
قطر را بر عهده خواهند داشت. وی 
عنوان کرد: ویژه برنامه »جام جهانی 
۲٠۲۲ قطر« از ۲۵ آبانماه به صورت 

هر شبی خواهد بود. 

 پروانه ساخت فیلم سینمایی 
»دیوانه باش آدم باش« به کارگردانی 
آرش معیریان صادر شد. پروانه 
ساخت فیلم سینمایی »دیوانه باش 
آدم باش« به تهیه کنندگی حسین 
پوراسماعیلی، نویسندگی مهرداد 
عامل نیکنام و کارگردانی آرش 
معیریان صادر شد و تا ۲ بهمن 
اعتبار خواهد داشت. آرش معیریان 
پیش از این کارگردانی آثاری چون 
»خالتور«، »آپاچی«، »دم سرخ ها«، 
»شارلاتان« و »زن ها فرشته اند ۲« 

را برعهده داشته است.

 جایزه ای  به جوایز »موسیقی فجر« اضافه شد
توجه به ایده های  نو

دست اندرکاران برگزاری سی وهشتمین جشنواره موسیقی 
فجر یک جایزه ویژه را برای حضور هنرمندان در بخش رقابتی 
این رویداد ملی اضافه کردند. به گزارش مهر، در راستای معرفی 
و قدردانی از آثار برگزیده اهالی موسیقی ایران، دست اندرکاران 
سی و هشتمین جشنواره موسیقی فجر یک جایزه ویژه را به 
بخش رقابتی )جایزه باربد( این رویداد ملی اضافه کردند. »ایده 
و اجراهای نو در حوزه صدا و موسیقی« بخش اضافه شده به 
عناوین و جوایز بخش رقابتی سی وهشتمین جشنواره موسیقی 
فجر است. بنا بر اعلام فراخوان منتشرشده این بخش به منظور 
حضور جریان های نوین موسیقی و صدا در ایران که در بازنگری 
صورت های شنیداری به ایده پردازی و اجرا بدون پیش داوری 
مرسوم در ساخت و اجرای موسیقی متداول می پردازد، این دوره 
به عنوان جایزه ویژه به جشنواره اضافه شده است. در این بخش 
به سه گروه شاخص از گروه های شرکت کننده مبلغ ٣٠ میلیون 
تومان پرداخت می شود. جایزه باربد سی وهشتمین جشنواره 
موسیقی فجر در قالب بخش ها و عنوان های مختلف پیش روی 
هنرمندان متقاضی حضور در این بخش صورت گرفته است. 
در بخش »موسیقی دستگاهی« عناوینی چون »آهنگسازی 
موسیقی با کلام«، »آهنگسازی موسیقی بی کلام«، »اجرای 
موسیقی بی کلام )تک نوازی و چندنوازی(«، »خوانندگی 
موسیقی دستگاهی« مدنظر قرار گرفته است. در بخش »موسیقی 
نواحی« نیز »اجرای موسیقی نواحی« و »خوانندگی موسیقی 
نواحی« مورد توجه قرار دارد. »آهنگسازی موسیقی کلاسیک 
غربی«، »اجرای موسیقی کلاسیک غربی« در بخش »موسیقی 
کلاسیک غربی« و »آهنگسازی موسیقی معاصر و ارکسترال 
ایرانی با کلام«، »آهنگسازی موسیقی معاصر و ارکسترال ایرانی 
بی کلام«، »خوانندگی موسیقی معاصر و ارکسترال ایرانی« 
در بخش »موسیقی معاصر و ارکسترال ایرانی« بخش های 
رقابتی این دوره از جایزه باربد را تشکیل می دهند. در بخش 
»موسیقی تلفیقی« هم مواردی چون »آهنگسازی موسیقی 
تلفیقی با کلام«، »آهنگسازی موسیقی تلفیقی بی کلام«، 
»اجرای موسیقی تلفیقی بی کلام« و »خوانندگی موسیقی 
تلفیقی« مورد توجه قرار گرفته است. در بهش موسیقی پاپ 
هم »آهنگسازی موسیقی کودک« و »اجرای موسیقی کودک« 
و در بخش »کتاب های موسیقی« عناوینی چون »کتاب های 
پژوهشی )تاریخی و فنی(«، »کتاب های آموزشی«، »کتاب های 
نت )آثاری که ارزش تاریخی و حفظ میراث موسیقی داشته 
باشند(« از اولویت های ارزیابی معرفی شده اند. فراخوان بخش 
رقابتی سی وهشتمین جشنواره موسیقی فجر براساس آیین نامه 
جشنواره روز یکشنبه اول آبانماه با هدف معرفی و تقدیر از آثار 
برگزیده اهالی موسیقی ایران، اعتلای هنر موسیقی و ارتقای 
سلیقه شنیداری مخاطبان، صیانت از هویت ملی مبتنی بر 
آموزه های آئینی و ایرانی، تقویت و حمایت از هنر خلاق و 
هم چنین شناسایی، تبیین چهارچوب ها و استانداردهای کیفی 

گونه های مختلف موسیقی تهیه و تنظیم شده است. 

بیـــن المـــلل
 

 
گـــزارش

 جو  بایدن: 
شاید فردا مریض شوم و بمیرم

رئیس جمهور آمریکا در پاسخ به گمانه زنی ها درباره 
سلامتی خود و شرکت در انتخابات ریاست جمهوری 
بعدی گفت: ممکن است فردا مریض شوم و بمیرم. 
به گزارش فارس، به نوشته خبرگزاری »اسپوتنیک«، 
بایدن در مصاحبه ای در پاسخ به سوالی درباره 
گمانه زنی ها درباره وضعیت سلامت خود و احتمال 
شرکت در انتخابات ریاست جمهوری ۲٠۲۴ آمریکا 
بیان داشت: »فکر می کنم نگرانی از سلامت دیگران به 
حق باشد، از جمله درباره سلامتی من.« رئیس جمهور 
آمریکا افزود: »به نظرم چنین چیزی کاملا به حق باشد. 
فکر می کنم بهترین راه برای قضاوت این باشد که به من 
نگاه کنند. آیا من کُند شده ام؟ آیا همان سرعت سابق 
را دارم؟« بایدن  ادامه داد: »من به سرنوشت احترام 
زیادی می گذارم. ممکن است فردا مریض شوم و همین 
فردا بیفتم و بمیرم. « او همچنین گفت: »در مورد سطح 
انرژی من و اینکه چقدر توانایی انجام کارها را دارم، 
فکر می کنم مردم باید نگاه کنند و بگویند آیا او هنوز 
همان اشتیاق انجام کارش را دارد؟ اگر فکر می کنند که 
هنوز توانایی دارم، پس مشکلی نیست ولی اگر اینطور 
فکر نمی کنند باید تشویقم کنند که ]برای انتخابات[ 
اقدام نکنم.« مسن ترین رئیس جمهور آمریکا که ماه 
آینده ۸٠ ساله می شود؛ افزود:  در حال حاضر بزنم به 
تخته، نمی خواهم خودم را چشم بزنم ولی سلامت 
خوبی دارم. از همه لحاظ از نظر فیزیکی و روانی درست 
کار می کنم.« بایدن از زمان ورود به رقابت انتخاباتی 
سال ۲٠۲٠ از سوی رقیبش »دونالد ترامپ« به عدم 
سلامت فیزیکی و ابتلا به زوال عقل متهم شده است. 
نتایج نظرسنجی های مختلف در آمریکا نیز حاکی از 
نگرانی اکثریت آمریکایی ها از وضع سلامتی بایدن 
است. گاف های کلامی متعدد بایدن، سُرخوردن از 
پله های هواپیما، افتادن از دوچرخه در برابر دوربین های 
خبری  و چند بار دست دادن با شخصیتی خیالی، از 
جمله اتفاقاتی هستند که گمانه زنی ها درباره وضعیت 
او را افزایش داده اند. بایدن همچنین در یک ویدئو در 
حال دست دادن با »چاک شومر« رهبر دموکرات های 
سنای آمریکا دیده می شود. قسمت »غیرعادی« این 
ویدئو با بیش از پنج میلیون بازدید، زمانی است که پس 
از دست دادن شومر با دیگر مقام های حاضر در برابر 
دوربین، »بایدن« دوباره دستش را برای دست دادن با 
این سناتور آمریکایی دراز می کند. هفته گذشته فیلمی 
از تلاش خرگوش عید پاک برای ممانعت از گاف دادن 
جو بایدن خبرساز شده بود. طبق گزارش روزنامه 
»نیویورک پست«، یکی از کارکنان کاخ سفید که لباس 
خرگوش عید پاک پوشیده بود، با مداخله خود تلاش 
کرد تا بایدن را از پاسخ دادن به سوال هماهنگ نشده 
یک خبرنگار در زمین چمن کاخ سفید و گاف احتمالی 

او باز دارد.

  کار ،کار ا نگلیسی ها  است

»ریشی سوناک« نخست وزیر هندی انگلیس  
 

غلامحسین لطفی مطرح کرد

 دستمزد پایین بازیگران پیشکسوت

کوتــــاه

پنی موردانت پس از شکست در کسب آرای 
لازم از رقابت برای رهبری حزب محافظه کار 
و  داد  انصراف  انگلیس  نخست وزیری  و 
بدین ترتیب »ریشی سوناک« نخست وزیر 
انگلیس شد. به گزارش ایسنا به نقل از 
گاردین، رهبر حزب محافظه کار انگلیس نیز 
رسما پیروزی سوناک، وزیر دارایی دولت 
جانسون و انتخاب وی به عنوان رهبر حزب 
و نخست وزیر انگلیس را اعلام کرد. موردانت 
در توئیتر گفت: ریشی از حمایت کامل من 
برخوردار است. من به کمپینی که برگزار 
کردیم افتخار می کنم و از همه کسانی که از ما 
حمایت کردند، سپاسگزارم.  ریشی سوناک، 
اولین نخست وزیر غیرسفیدپوست بریتانیا، 
جوان ترین نخست وزیر از سال ۱۸۱۲ واحتمالا 
ثروتمندترین نخست وزیر تاریخ انگلیس است.  
برخی گفته ها حاکی از آن است که شاه چارلز 
از ساندرینگام به لندن بازخواهد گشت و در 
کاخ باکینگهام خواهد بود. این بدان معناست 
که او رسما استعفای لیز تراس را دریافت و 
ریشی سوناک را به عنوان نخست وزیر منصوب 
می کند. با این حال هنوز زمان رسمی برای این 
امر اعلام نشده است. ریشی سوناک ۴۲ ساله، 
نوه مهاجران هندی الاصل به عنوان نخستین 
غیرسفیدپوست، اداره دولت انگلیس را بر 
عهده گرفت. او به عنوان پنجمین نخست وزیر 
از زمان برگزاری همه پرسی بریگزیت در سال 
۲٠۱۶ که آغازگر دوره ای از آشفتگی های 
اقتصادی و سیاسی بی سابقه در انگلیس بود، 
معرفی شد و احتمالا تلاش تازه ای را برای 

مقابله با تورم ۱٠ درصدی و اعتصاب های 
فراگیر شروع کند. 

  فارغ التحصیل آکسفورد 
در   ۱۹۸٠ سال  در  سوناک  ریشی 
ساوتهمپتون متولد شد و بزرگ ترین فرزند 
از سه فرزند والدین پنجابی تبارش است. 
پدر سوناک یک پزشک خانواده بود و مادرش 
داروخانه ای را اداره می کرد. او در قدیمی ترین 
مدرسه دولتی انگلستان، کالج وینچستر 
تحصیل کرد. سوناک همواره گفته است 
که تحصیل در این مدرسه موجب »تحول 
فکری« او شده و مسیر زندگی اش را تغییر 
داده است.  ریشی سوناک به تحصیل در رشته 
فلسفه، سیاست و اقتصاد در کالج لینکلن در 
دانشگاه آکسفورد ادامه داد و با سطح نمرات 

عالی فارغ التحصیل شد. سوناک پس از اتمام 
دوره ام بی ای )MBA( در دانشگاه استنفورد، 
جایی که با همسر آینده خود، آکشاتا مورتی 
آشنا شد، در بانک سرمایه گذاری گلدمن 
ساکس به عنوان تحلیلگر کار کرد. او در سال 
۲٠٠۶ به صندوق تامین سرمایه تی سی آی 
)TCI( پیوست ولی سه سال بعد آن را ترک 
کرد تا یک صندوق تامین سرمایه جدیدی 
را تاسیس کند. سوناک سپس وارد عرصه 
سیاست شد. ریشی سوناک در سال ۲٠۱۴ 
و یکسال پیش از برگزاری انتخابات سراسری 
به عنوان نامزد حزب محافظه کار در کرسی 
یورکشایر ریچموند که پیشتر در اختیار ویلیام 
هیگ، رهبر سابق حزب محافظه کار بود، 
انتخاب شد.  پس از استعفای ترزا می، او 

به همراه همکارانش، اولیور داودن و رابرت 
جنریک، مقاله ای در روزنامه تلگراف نوشت 
و از بوریس جانسون به عنوان تنها کسی که 
می توانست حزب محافظه کار را »نجات« 
دهد، حمایت کرد. زمانی که جانسون در ژوئیه 
۲٠۱۹ به نخست وزیری رسید، سوناک ترفیع 
پیدا کرد و وزیر دارایی شد. سوناک به دلیل 
معرفی سریع طرح های حمایتی به ارزش 
میلیاردها پوند برای سرپا نگه داشتن مشاغل 
در طول قرنطینه ۱۸ ماه محبوب شد. اما طرح 
او برای افزایش نرخ بیمه با هدف تامین بودجه 
بیشتر برای تامین اجتماعی، شرکت در جشن 
تولد نخست وزیر وقت در دوران قرنطینه 
و سوء ظن نسبت به فرار مالیاتی همسرش 
باعث سقوط محبوبیتش شد. خانم مورتی 
دختر میلیاردر هندی، نارایانا مورتی، یکی 
از بنیانگذاران غول فناوری هند، اینفوسیس 
)Infosys( است. در ماه آوریل، فاش شد 
که او با وجود مالکیت ۷٠٠ میلیون پوند از 
سهام شرکت پدرش، هیچ مالیاتی در انگلیس 
پرداخت نمی کند چرا خود را به عنوان یک فرد 
غیرمقیم در انگلیس به وزارت دارایی اعلام 
کرده است. ریشی سوناک در رقابت برای 
کسب رهبری حزب محافظه کار، در هر یک 
از پنج دور رای گیری پارلمانی پیروز شد تا 
به همراه لیز تراس به مراحل نهایی راه یابد. 
اما در رقابت با خانم تراس شکست خورد. 
اما اکنون باردیگر این شانس را پیدا کرد تا به 
بالاترین جایگاه سیاسی ممکن در انگلیس و 

حزبش برسد. 

   ناکامی پارلمان لبنان 
در انتخاب رئیس جمهور 

انتخاب  منظور  به  چهارمین بار  برای  لبنان  پارلمان 
رئیس جمهور تشکیل جلسه داد، اما هیچ فردی نتوانست 
آرا موردنیاز برای تصدی این پست را کسب کند. به گزارش 
فارس، نشست  پارلمان لبنان به منظور انتخاب رئیس جمهور 
به ریاست »نبیه .بری« با حضور ۱۱٠ نماینده برگزارشد؛ اما 
برای چهارمین بار هیچ از نامزدهای پیشنهادی برای تصدی 
پست ریاست جمهوری نتوانست دو سوم آرا را کسب کند و بار 
دیگر پارلمان لبنان در انتخاب رئیس جمهور ناکام ماند. وبگاه 
»النشره« با انتشار این خبر نوشت: نتیجه شمارش آرا در پارلمان 
لبنان به این ترتیب بود: رأی سفید ۵٠، میشل معوض ٣۹ رأی، 
لبنان الجدید ۱٣ رأی، عصام خلیفه ۱٠ رأی، باطله ۲ رأی. نبیه 
بری در پایان مراسم رأی گیری، اعلام کرد که نشست بعدی 
برای انتخاب رئیس جمهور در پنجشنبه )۲۷ اکتبر( ساعت ۱۱ 
صبح به وقت بیروت برگزار خواهد شد. اولین نشست پارلمان 
لبنان برای انتخاب رئیس جمهور در هفتم مهر  برگزار شد، اما 
هیچ نامزدی نتوانست دوسوم آرا را کسب کند. دومین جلسه 
قرار بود پنجشنبه دو هفته پیش برگزار شود اما تنها ۷۱ نماینده 
در پارلمان حاضر شدند و این جلسه به حدنصاب نرسید. جلسه 

سوم با حضور ۱۱٠ نماینده از ۱۲۸ نماینده برگزار شد. 

رزمایش گسترده کره جنوبی آغاز شد
گزارش ها حاکی از آن است که نیروی دریایی کره جنوبی 
رزمایش های نظامی گسترده ای را در دریای زرد آغاز کرده 
است. به گزارش مهر به نقل از اسپوتنیک، نیروی دریایی 
کره جنوبی رزمایش گسترده ای را در دریای زرد با مشارکت 
ارتش، نیروی هوایی و گارد ساحلی و همچنین نیروهای 
آمریکایی آغاز کرد. این رزمایش بخشی از رزمایش های سالانه 
کره است. گفته می شود این رزمایش در دریای زرد و با هدف 
تقویت قابلیت های عملیاتی مشترک ارتش در برابر »تحریکات 
خارجی« انجام گرفته است. همچنین گفته می شود این 
رزمایش در پاسخ به »اقدامات تحریک آمیز کره شمالی« در 
نزدیکی خط مرزی انجام شده است. در این رزمایش بیش 
از ۲٠ کشتی جنگی شامل ناوشکن ها و ناوچه های مجهز 
به سیستم اطلاعات و کنترل رزمی  Aegis، بالگردها، 
جنگنده های F-۱۵K و F-۱۶ و همچنین هواپیماهای »ای۱٠ 
تاندربولت« نیروی هوایی آمریکا شرکت می کنند. رسانه ها 
از تبادل آتش میان ارتش کره شمالی و جنوبی خبر دادند. 
رئیس ستاد مشترک ارتش کره جنوبی اعلام کرد: یک کشتی 
تجاری همسایه شمالی این کشور، از مرزهای دریایی بین دو 
کشور عبور کرده که شلیک هشدار نیروی دریایی کره جنوبی 
را در پی داشته است. پس از شلیک به بهانه ردیابی کشتی 
ناشناس، ارتش کره شمالی نیز ۱٠ گلوله راکت به سوی 
کره جنوبی شلیک کرد. رئیس ستاد مشترک کره جنوبی، 
اقدام پیونگ یانگ را نقض پیمان نظامی دو جانبه سال ۲٠۱۸ 
خواند که براساس آن هرگونه »اقدام خصمانه« در مناطق 

مرزی ممنوع شده بود.

سخنگوی کاخ کرملین با واقعی توصیف کردن تهدید 
اوکراین به استفاده از »بمب کثیف« علیه روسیه، گفت: 
فرانسه و آلمان هیچ تمایلی برای میانجی گری در مذاکرات 
صلح ندارند. به گزارش فارس، »دیمیتری پسکوف« تهدید 
مقامات اوکراینی به استفاده از نوعی بمب رادیواکتیو 
علیه نیروهای روس را واقعی و تهدید جدی توصیف کرد. 
پسکوف تصریح کرد: رژیم کی یف آشکارا تهدید کرده که 
از »بمب کثیف« استفاده می کند و وزارت دفاع روسیه نیز 
این اطلاعات را به غرب داد، حال می خواهند باور کنند یا 
خیر. به نوشته وبگاه »ریانووستی«، وی در این باره توضیح 
داد: »واقعیت این است که بی اعتمادی آنها به اطلاعاتی 

که طرف روسی مخابره کرده است به این معنی نیست 
که تهدید استفاده از چنین بمبی وجود ندارد. تهدید 
آشکار است.« »بمب کثیف«، نوعی بمب یا موشک آلوده 
به موادرادیواکتیو است که با استفاده از انفجار غیراتمی، 
محیط را به تشعشعات اتمی آلوده می کند. »سرگئی 
شویگو« وزیر دفاع روسیه در تماس همتایان خود از آمریکا، 
فرانسه و ترکیه در مورد استفاده احتمالی کی یف از این نوع 
بمب رادیواکتیو علیه نیروهای روس و خاک این کشور قویا 
ابراز نگرانی کرده بود. این در حالی است که »زلنسکی« 
رئیس جمهور اوکراین برای منحرف کردن توجهات از 
این مساله، ادعا کرد که مسکو تنها دولتی است که قادر 

به استفاده از تسلیحات اتمی در قاره اروپاست. سخنگوی 
کرملین در بخش دیگری از صحبت هایش در پاسخ به 
سوالی درباره کاهش تماس های تلفنی »ولادیمیر پوتین« 
رئیس جمهور روسیه با سران آلمان و فرانسه، گفت: »اولاف 
شولتز« و »امانوئل ماکرون« تمایلی به شنیدن مواضع 
مسکو ندارند. ریانووستی به نقل از پسکوف نوشت: »در 
مورد ماکرون و شولتز باید بگویم که آنها تمایلی به شنیدن 
موضع طرف روسی و مشارکت در هرگونه تلاش برای 
میانجی گری جهت حل بحران اوکراین نشان نداده اند، 
به همین دلیل است که تماس های کمتری با آنها گرفته 

می شود.« 

 دیمیتری پسکوف: 

  تهدید »کی یف« به استفاده از بمب رادیواکتیو، واقعی است 

مرتضی رزاق کریمی، مستندساز 
حاشیه  در  باسابقه  سینماگر  و 
سی ونهمین جشنواره بین المللی 
فیلم کوتاه تهران گفت: جشنواره 
جریان  یک  تهران  فیلم کوتاه 
فرهنگی است که مسائل و مشکلات 
حاشیه ای نباید این جریان فرهنگی 
ریشه دار را متوقف کند و از مسیر 
خود دور کند. مرتضی رزاق کریمی، 
در گفت وگو با فارس بیان داشت: 
از معتبرترین  این رویداد یکی 
جشنواره های ملی و بین المللی 
سینمایی است و نه تنها در ایران 
بلکه در منطقه و جهان نیز جایگاه 
موفقیت  این  و  دارد  معتبری 
جشنواره حاصل تلاش فیلمسازان 
عزیزمان است. وی افزود: امسال 
این جشنواره سی ونهمین دوره 

را می گذراند و افرادی که از دوره 
حضور  جشنواره  این  نخست 
داشتند، امروز فیلمسازانی هستند 
که در این چهل و خرده ای سال 
و  ساخته اند  فیلم  کرده ،  کار 
تعدادی از آنها افتخارات جهانی 
کسب کرده اند. بنابراین باید قدر 
این جشنواره را بدانیم که میراث 
چند نسل از فیلمسازان است البته 
دبیران و مدیران و برگزارکنندگانی 
هستند که در این راه زحمات 
زیادی کشیده اند و باید از آنها یاد 
کنیم؛ اگر آنها نبودند جشنواره به 
دوره حاضر نمی رسید. تهیه کننده 
فیلم سینمایی »حس پنهان« با 
اشاره به آثار حاضر در جشنواره این 
دوره اظهارکرد: امسال هم تعدادی 
از فیلم های جشنواره را دیدم و 

اطلاعات آنها را پیگیری کردم، 
جالب است از نسل های مختلف در 
این جشنواره حضور دارند و برخی 
از آ نها فیلم هایی هستند که قابل 
رقابت در عرصه جهانی هستند 
و می توانند برای سینمای ایران 
مسیرهای تازه ای راباز کنند؛ این 
خاصیت فیلم کوتاه است. فیلم کوتاه 
بلند  سینمای  برای  می تواند 
آینده ساز باشد و مسیرهای تازه ای 
باز کند. امسال هم در جشنواره 
فیلم هایی حضور دارند که به لحاظ 
بدیع بودن و ساختار، متفاوت است 
و برخی به لحاظ محتوا قابل تامل 
است و این قابلیت را دارند که 
چندبار دیده شوند. وی گفت: خوب 
است که توجه به ژانر از فیلم کوتاه 
شروع شود و در سرنوشت سینما 

تاثیرگذار باشد. شاید دوره های 
گذشته در مورد ژانر غفلت شده 
اما اخیرا این غفلت به طور جدی 
مورد توجه واقع شده و این موضوع 
برای سینمای کوتاه و بلند ما بسیار 
مهم است. در سیاست های انجمن 
سینمای جوانان ایران هم بحث ژانر 
در تولیدات مورد توجه است و من 
این موضوع را به فال نیک می گیرم. 
بدون ژانر سینمای ما ممکن است 
اما  باشد؛  داشته  مقطعی  رشد 
رشد فیلمسازی در ژانر می تواند 
قاعده مند و ضابطه مند باشد. برای 
فیلمسازان بااستعداد در عرصه 
فیلم کوتاه آرزوی موفقیت می کنم؛ 
آینده سینما متعلق به فیلم کوتاه 
است و فیلم کوتاه در همه شاخه ها 

می تواند پیشتاز باشد. 

 مرتضی رزاق  کریمی: 

 آینده سینما   از آن فیلم کوتاه  است


